
 

 

 Αθήνα, 8 Ιουλίου 2024 

ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 
 

Θέμα: Πρόγραμμα «Αλιεία, Υδατοκαλλιέργεια και Θάλασσα 2021-27 
 

Στην χώρα είναι καταγραμμένες πάνω από 70  λιμνοθάλασσες συνολικής έκτασης περίπου  
330.000 στρέμματα. Έχει διαπιστωθεί και από έκθεση του Παγκόσμιου Οργανισμού 
Τροφίμων ότι η βιωσιμότητα των ευαίσθητων αυτών οικοσυστημάτων εξαρτάται άμεσα από 
την άσκηση εντός αυτών αλιευτικής δραστηριότητας. Επιπλέον, έχει αποδειχθεί ότι όπου 
δεν λειτουργούν ή υπολειτουργούν τέτοιες εκμεταλλεύσεις επικρατούν, εκτός από την 
δραματική υποβάθμιση του σύμφωνα με την Εθνική και Ευρωπαϊκή νομοθεσία 
προστατευόμενου περιβάλλοντος, σημαντικές συνέπειες στην απασχόληση στις μικρές 
κοινότητες που κατά κανόνα βρίσκονται κοντά τους αλλά και απώλεια της τοπικής αλιευτικής 
παράδοσης. Σύμφωνα με σύγχρονα στοιχεία, τα τελευταία 20 χρόνια έχει αυξηθεί 
σημαντικά ο αριθμός των λιμνοθαλασσών που βρίσκονται εκτός καθεστώτος μίσθωσης και 
έχει μειωθεί  δραματικά  στο σύνολο των λιμνοθαλασσών και ο αριθμός των 
απασχολούμενων σε αυτές. Τα τελευταία χρόνια σε αντίθεση με ότι προβλέφθηκε για τις 
επιχειρήσεις εντατικής ιχθυοκαλλιέργειας οι εκμεταλλεύσεις των λιμνοθαλασσών και οι 
ψαράδες τους  βρέθηκαν εκτός από οποιαδήποτε ενίσχυση που αφορούσε τις επιπτώσεις 
από τις  καραντίνες λόγω covid 19 καθώς και από τον πόλεμο της Ουκρανίας.  
 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός 
 

1) Πότε προβλέπεται να εκδοθούν οι προσκλήσεις του προγράμματος «Αλιεία, 
Υδατοκαλλιέργεια και Θάλασσα 2021-2027 ώστε να σχεδιαστούν και να 
υλοποιηθούν  δημόσια και ιδιωτικά έργα που   θα αντιμετωπίσουν την πιεστική  
κατάσταση στις υποδομές των περισσότερων  λιμνοθαλασσών; Τι ποσοστά 
δημόσιας ενίσχυσης θα προβλεφθούν για ιδιωτικά έργα που θα υλοποιηθούν σε 
υποδομές κυριότητας του δημοσίου;  

2) Θα προβλεφθούν αναδρομικά και για το μέλλον ιδιαίτερα μέτρα ενίσχυσης των 
μισθωτών των λιμνοθαλασσών, αλλά και των μεμονωμένων επαγγελματιών 
αλιέων που εργάζονται σε λιμνοθάλασσες και που έχουν πληγεί ή θα πληγούν 
από έκτακτα φαινόμενα; Ποιες συγκεκριμένες νέες ρυθμίσεις θα λάβει ώστε 
άμεσα  να γίνει ποιο αποτελεσματικό το υφιστάμενο πλαίσιο ειδικά για το  θέμα 
των απωλειών στην αλιευτική παραγωγή από  τις όλο και συχνότερα φαινόμενα 
λόγω κλιματικής κρίσης 
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